
PROTOKÓŁ  Nr IV/2011
z przebiegu IV Sesji Rady Gminy  Jaraczewo 

odbytej w dniu 26 stycznia 2011 roku o godz. 10.00 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy Jaraczewo

W obradach uczestniczyli:

– radni Rady Gminy  Jaraczewo - zg. z załączoną listą obecności
– Wójt Gminy - Dariusz Strugała
– Zastępca Wójta -  Stanisław Andrzejczak
– Sekretarz Gminy - Olga Kaczmarek
– Skarbnik Gminy - Zofia Jankowska
– radca prawny - Marianna Frąckowiak
– radny powiatu - Teodor Grobelny
– sołtysi Gminy Jaraczewo - zg. z załączoną  listą obecności
– kierownicy referatów i jednostek organiz. - zg. z załączoną listą obecności
– Prezes Zarządu Gminnego Stowarzyszenia Sołtysów Wojew. Wlkp. - Halina Czabańska
– Rzecznik  Prasowy  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Jarocinie  –  aspirant  Aleksander 

Szczepański
– dziennikarz GAZETY JAROCIŃSKIEJ - Lidia Sokowicz
– dziennik gazety ŻYCIE JAROCINA - Estera Maćkowiak

Porządek obrad:

1. Otwarcie.
2. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy.
3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy.
4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Uchwała  Rady  Gminy   zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  określenia  stawek  podatku  od 

nieruchomości.
7. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  o 

nieruchomościach i obiektach budowlanych oraz deklaracji na podatek od nieruchomości 
dla celów ustalenia lub obliczenia podatku od nieruchomości. 

8. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania  Narkomanii Gminy Jaraczewo na 2011 
rok.

9. Uchwała Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy 
Jaraczewo na lata 2011 – 2017.

10. Uchwała Rady Gminy w sprawie uchwalenia  budżetu gminy na 2011 rok:
- odczytanie projektu uchwały budżetowej,
- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej oraz 
przedstawienie stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii,.
- odczytanie opinii  komisji stałych  Rady Gminy,
- przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii komisji stałych,
- przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu budżetu,
- dyskusja nad projektem budżetu ,
- głosowanie wniesionych przez Wójta autopoprawek,
- głosowanie uchwały. 

11. Uchwała Rady Gminy w sprawie zamiaru połączenia Sołectw Gola I i Gola II w Sołectwo 
Gola.



12. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  dokonanie  zmiany  w  treści 
Porozumienia  Międzygminnego  zawartego  w dniu  7  października  2008 roku w sprawie 
powierzenia Gminie Jarocin przygotowanie i wykonanie zadania pn. „Zagospodarowanie i 
nadzór  nad  funkcjonowaniem systemu  gospodarki  odpadami  i  osadami  ściekowymi  dla 
gmin objętych POROZUMIENIEM wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi punktami przeładunkowymi”.

13. Informacja o pracy w organach pozagminnych.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15. Wolne głosy.
16. Zakończenie.

1. Otwarcie.

Zgodnie z art. 20 ustawy o samorządzie gminnym obrady IV Sesji Rady Gminy Jaraczewo 
otworzył Przewodniczący Rady – Roman Skrzypczak.

Stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji uczestniczy 15 radnych.
Powitał obecnych na sali i rozpoczął obrady. 
Na  pytanie  Przewodniczącego  Rady  czy  są  uwagi  do  proponowanego  porządku  obrad, 

żadnych uwag nie zgłoszono.
Następnie Przewodniczący  Rady  poinformował, że Komunalny Zakład Budżetowy w dniu 

20 grudnia 2010 r. złożył wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  
zbiorowego  odprowadzania  ścieków.  Taryfy  zostały  przedstawione  radnym   i  omówione  na 
posiedzeniach   komisji rady, natomiast Rada Gminy w terminie 45 dni od dnia złożenia wniosku 
podejmuje uchwałę o  ich zatwierdzeniu.
W związku z powyższym  zaproponował wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego punktu 
12a  w  brzmieniu  „Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  dla  zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2011/2012”

Za wprowadzeniem do porządku obrad  dodatkowego punktu 12a w brzmieniu „Uchwała 
Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  zbiorowego 
odprowadzania ścieków na rok 2011/2012” głosowało 15 radnych. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy.

Sekretarz Rady-  Barbara Pielucha  poinformowała,  że po zapoznaniu  się  z  protokołem z 
przebiegu  obrad III Sesji Rady Gminy  odbytej w dniu 29 grudnia 2010 r.  i po drobnej korekcie  
literowej  nie wnosi żadnych uwag. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy.

Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na III Sesji Rady Gminy odbytej w dniu 29 
grudnia 2010 roku  złożył zastępca Wójta, od którego nie wniesiono żadnych uwag.

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

4. Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu złożył  Wójt Gminy.
Odczytał  również  podziękowanie  Wójta  Gminy  Łapsze  Niżne   dla  Samorządu  Gminy 

Jaraczewo  za udzieloną  dla tej gminy pomoc finansową  podczas kataklizmu powodzi , która 
miała miejsce w czerwcu i lipcu 2010 roku. 

Do złożonego sprawozdania nie wniesiono żadnych uwag. 



5. Interpelacje i zapytania radnych.

Nie wpłynęła żadna interpelacja i nie było zapytań.

6. Uchwała Rady Gminy zmieniająca uchwałę w sprawie określenia stawek podatku od 
nieruchomości.

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  był   omawiany  na 
posiedzeniach Komisji i zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko  w 
imieniu Komisji.

Przewodniczący  Komisji Rolnictwa poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 
stycznia br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że 
przedłożony projekt  uchwały Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 stycznia br.  i 
został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  przedłożony projekt  tej  uchwały 
Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 24 stycznia br., nie wnosząc uwag. 

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem 
glosowało  15 radnych  ( Uchwała Nr IV/13/2011 ).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  o 
nieruchomościach  i  obiektach  budowlanych  oraz  deklaracji  na  podatek  od 
nieruchomości dla celów  ustalenia lub obliczenia podatku od nieruchomości.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  również  omawiany  na 
posiedzeniach  Komisji  i  poprosił  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o  stanowisko  w 
imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że Komisja projekt tej uchwały na posiedzeniu w dniu 25 stycznia br. zaopiniowała 
jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały Komisja na posiedzeniu w dniu 20 stycznia br.  zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący   Komisji  Rewizyjnej   poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  Komisja 
przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 25 stycznia br. nie wnosząc uwag.

Następnie Wiceprzewodnicząca rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej  podjęciem 
głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr IV/14/2011 ).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

8. Uchwała Rady Gminy w sprawie przyjęcia Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Jaraczewo.

Przewodniczący Rady powiedział, że  projekt tej uchwały był omawiany na posiedzeniach 
Komisji   i  zwrócił  się  do  przewodniczących  poszczególnych  Komisji  o  stanowisko  w  imieniu 
Komisji.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że po szczegółowej analizie Komisja na 
posiedzeniu w dniu 25 stycznia br. projekt tej uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że projekt tej 
uchwały Komisja  szczegółowo przeanalizowała  na  posiedzeniu  w dniu  20  stycznia  br.  i  został  
zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  został 



szczegółowo omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 24 stycznia br.
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem na ustawowy 

stan 15 radnych głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr IV/15/2011 ).
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Uchwała Rady Gminy w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Jaraczewo na lata 2011 – 2017.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Skarbnika Gminy o odczytanie opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaraczewo.

Pani  Skarbnik  poinformowała,  że  uwagi   Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej do projektu wieloletniej prognozy finansowej zostały omówione na posiedzeniach 
Komisji.  Radni  zapoznali  się  również  z  poprawkami  wynikającymi  z  opinii  RIO.  Następnie 
odczytała   tekst  uchwały  Nr  SO-0952/II/43/4/Ka/2010  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z  dnia 15 grudnia 2010 r.  w sprawie wyrażenia opinii  o projekcie 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Jaraczewo ( opinia pozytywna z uwagami ).

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji 
o stanowisko Komisji do projektu tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że wieloletnią prognozę finansową Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 
13 grudnia 2010 r. ( przy analizie projekt budżetu na 2011 rok ). 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że prognozę 
finansową na lata  2011 – 2017 oraz wykaz przedsięwzięć do wieloletniej  prognozy finansowej 
Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 14 grudnia 2010 r.  Natomiast na 
posiedzeniu w dniu 20 stycznia br. Skarbnik Gminy  zapoznała Komisję z uwagami Regionalnej 
Izby Obrachunkowej do projektu wieloletniej prognozy finansowej oraz wnoszonymi poprawkami. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że wieloletnią prognozę finansową oraz 
wykaz przedsięwzięć Komisja przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 13 grudnia 2010 r. 

Za przyjęciem wniesionych przez Wójta poprawek, które stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu   głosowało 15 radnych.

Wiceprzewodnicząca  Rady  odczytała  tekst  projektu  uchwały  z  uwzględnionymi 
poprawkami i za jej podjęciem na ustawowy  stan 15 radnych  głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr 
IV/16/2011). 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

10. Uchwała Rady Gminy w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2011 rok:

– odczytanie projektu uchwały budżetowej,

Ponieważ  projekt  budżetu  był  szczegółowo  analizowany  na  posiedzeniach  Komisji, 
odstąpiono od czytania  projektu uchwały.

– odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały budżetowej 
oraz przedstawienie stanowiska wobec zastrzeżeń i uwag zawartych w opinii,

Skarbnik  Gminy   odczytała  Uchwałę  SO-0952/I/44/4/Ka/2010  Składu  Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 grudnia 2010 r. w sprawie wyrażenia opinii 
o projekcie uchwały budżetowej Gminy Jaraczewo na 2011 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi.  Poinformowała  również,  że  zastrzeżenia  i  uwagi  wynikające  z  opinii  zostały 
omówione  na  posiedzeniach  Komisji  Rady.  Omówione  zostały  również  poprawki  do  projektu 
budżetu w odniesieniu do uwag Regionalnej Izby Obrachunkowej ( poprawki radni otrzymali na 



piśmie ).

– odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy,

Opinie,  które  stanowią  załącznik  do  niniejszego  protokołu  zostały  odczytane  przez 
przewodniczących poszczególnych Komisji Rady. 

– Przedstawienie  stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii

Przed przedstawieniem stanowiska do wniosków zawartych w opiniach Wójt powiedział, że 
nie uchwalaliśmy budżetu na 2011 rok do końca grudnia 2010 rok dlatego, żeby szczególnie nowi 
radni  mogli  się  szczegółowo  zapoznać  z  tym  budżetem.  Tym   bardziej,  że  ustawodawca 
przewidział wydłużenie terminu uchwalenia do końca lutego 2011 r. 
Następnie Wójt poinformował,  że ustawa o finansach publicznych z 2009 roku przewidywała i 
nadal przewiduje coraz to  nowe rozwiązania w kolejnych latach wprowadzane etapami.  Zwrócił 
też uwagę, że  integralną częścią budżetu gminy jest uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej.. 
Ta  prognoza  jest  tworzona na  tak  długo,  jak  długo  będą  zaciągnięte  zobowiązania  i  realizacja 
inwestycji.  W naszym  przypadku wieloletnia prognoza finansowa  będzie do 2017 roku gdzie 
jednym z elementów przyjętych do ustaleń WPF jest  przewidywany poziom inflacji Jest ona dość 
optymistyczna jeżeli  chodzi  o  wskaźniki,  ponieważ poziom inflacji  jest  niewysoki  a  z  drugiej 
strony poziom PKD przewidywany do naszego budżetu w kilku kolejnych latach rośnie a później 
stabilizuje się na 5%, z tym ,że nie do końca to musi się sprawdzić. 
Kolejnym ważnym elementem w budżecie,  który będziemy stosować od 2011 roku są wydatki 
majątkowe  i wydatki bieżące.  ( musi być zachowana równowaga).  Ponadto w 2014 roku ma być 
zindywidualizowana  ocena  możliwości   zadłużanie  się  gminy,  która  w  znacznym  stopniu 
(  szczególnie  gminom  wiejskim)  uniemożliwi  zadłużanie  się  nawet  na  poziom,  który  był 
dotychczas. Natomiast ze spotkań ostatnich Komisji  Wspólnej Rządu i Samorządu  z Ministrem 
Finansów wynika, że być może będzie przedłużone o kolejne 2 lata funkcjonowanie wskaźnika, 
który istnieje. Wtedy z naszej strony do końca kadencji byłoby to stabilne i nie powodowałoby 
obostrzenia możliwości sfinansowania inwestycji. 

Dale  Wójt  powiedział,  że   poprawki  jakie  będzie  wnosił  do projektu budżetu,  będą  to 
poprawki wynikające z  opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, które Skarbnik już omówiła na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji. Innych zmian nie chciałby wprowadzać. Co zaś tyczy się 
wniosków Komisji  zaproponował rozpatrzyć je przy podziale nadwyżki (  w miarę posiadanych 
środków ), jak bywało w poprzednich latach. Wiadomo jest też, że nasze wnioski nie uzyskały 
wystarczającej  ilości punktów i  na chwilę  obecną  zadania ujęte  w projekcie budżetu nie będą 
mogły  być  realizowane.  Dotyczy  termomodernizacji  budynków  użyteczności  publicznej  oraz 
budowy ul. Ogrodowej i Topolowej w Jaraczewie. Nie będzie jednak wnioskował o wycofanie tych 
zadań z tych względów , że prawdopodobnie będzie dodatkowy nabór wniosków i być może ruszy 
program przebudowy dróg lokalnych.

Odnosząc  się  do  spostrzeżeń  i  wniosków Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego, 
Budżetu, Handlu i Usług powiedział, że nie będziemy wycofywać opłaty targowej, natomiast jest to 
sprawa,  której  należy  się  przyjrzeć.  Wspomniał,  że  Minister  Finansów  przewidział  środki  na 
tworzenie targowisk w gminach do 5 tys. mieszkańców..

Co  do  budynku  socjalnego  wyjaśnił,  że  jako  Wójt  Gminy jest  zobowiązany realizować 
zadania Gminy zgodnie z przepisami ustaw. A  jednym  z elementarnych zadań podstawowych 
gminy  jest  również  zabezpieczenie  mieszkań  szczególnie  tym  mieszkańcom,  którzy  posiadają 
wyroki eksmisyjne. Na chwilę obecną część wolnych mieszkań została przeznaczona na mieszkania 
socjalne. 
Natomiast sam projekt techniczny nowego budynku socjalnego pozwoli określić lokalizacje a w 
przypadku  wystąpienia  trudnej  sytuacji  realizacje  zadania.  Wspomniał  też,  że  istnieje  jeszcze 
możliwość  pozyskania  środków  na  tego  rodzaju  budownictwo  poprzez  Bank  Gospodarstwa 



Krajowego.
W odniesieniu do środków  ( 4 tys. zł ) na remont budynku w Górze wyjaśnił, że ten budynek ( po  
agronomówce ) ze względu na jego stan techniczny nadaje się tylko do rozbiórki. 

Jeżeli  chodzi  o  utrzymanie  zieleni  powiedział,  że  trudno  stwierdzić  ile  godzin  w 
poszczególnych miejscowościach było przepracowane, ponieważ nie prowadzimy takiej statystyki. 
Było to realizowane na bieżąco (przez pracowników  robót publicznych) w każdej miejscowości, na 
zapotrzebowanie sołtysa i nie było uwag  w tej sprawie ze stromy sołtysów.  Zaznaczył, że w tym 
toku trzeba będzie coś zmienić w tym temacie, ponieważ ma nie być robót interwencyjnych. 
Wspomniał, że część osób, które były zatrudnione na robotach interwencyjnych poza tym, że coś 
dla tej gminy zrobili to poprzez przepracowane godziny nabyli prawo do zasiłku dla bezrobotnych. 

Co zaś tyczy się oświaty wyjaśnił, że ten budżet będzie musiał być na nowo przeliczony, 
ponieważ już wiadomo, że może brakować środków na podwyżki dla nauczycieli ( podwyżka 7% ).  
Po  zabezpieczeniu  środków  na  wynagrodzenia  będziemy  wiedzieli  ile  możemy  ewentualnie 
przeznaczyć na remonty  w  szkołach.
Dalej  wyjaśnił,  że  projekt  na  termomodernizację  przedszkola  w  Jaraczewie  przewiduje  80% 
dofinansowania.  Uważa,  że  ocieplenie  tego  budynku  w  żaden  sposób  nie  koliduje  z  budową 
nowego przedszkola, ponieważ jest to nasz budynek i będzie można go w przyszłości przeznaczyć 
na potrzeby biblioteki. 

W odniesieniu do Komunalnego Zakładu Budżetowego powiedział, ze sytuacja tego zakładu 
będzie  jasna  i  czytelna  do  końca  lutego  (  po  szczegółowej  analizie).  Wie,  że  KZB potrzebuje 
dosprzętowienia,  potrzebuje  dużych  nakładów  szczególnie  na  wodociągi.  Dyrektor  zakładu 
przekazał wstępny program rozwoju , który opiewa, że przez 3 lata na inwestycje związane z wodą 
musiałby wydać ponad 3 mln złotych. W związku z powyższym przy podziale nadwyżki będzie 
wiadomo, że jakie kwoty i na jakie zadania będziemy przeznaczać , żeby stan wody nie pogorszył  
się ( po pełnym wyjaśnieniu i umotywowaniu tych zadań). 

Odnosząc się do spostrzeżeń Komisji dotyczących instytucji kultury zgadza się z tym, że 
Gminny ośrodek Kultury powinien szerzej wyjść z imprezami poza Jaraczewo. Natomiast jeżeli 
chodzi  o budżet to GOK i  Biblioteka otrzymały środki na poziomie 2010 roku powiększone o 
wskaźnik inflacji. Istnieje również możliwość uzupełnienia tego budżetu ale w oparciu o konkretne 
uzasadnienie. Zwrócił uwagę, że nie możemy w takich sprawach rozmawiać przez pisma do Wójta i 
przesyłanie do Komisji Rady , z pominięciem Przewodniczącego Rady.  Zaznaczył również, że w 
pierwszej kolejności należy uregulować zaległe sprawy a następnie robić nowe programy.  Nie jest 
przeciwny dawania pieniędzy instytucjom kultury  ale jest to temat pod dyskusje. Wspomniał, że 
może należałoby się też zastanowić nad tym , żeby w gminie była tylko jedna instytucja kultury. 

Zgadza  się  również  z  tym,  że  wzrastają  koszty  utrzymania  świetlic  wiejskich.  W tym 
przypadku należy zwiększyć budżety sołeckie. Jest to też temat do dyskusji. 

Co do Zakładu Gospodarki Odpadami to ten temat był szeroko omawiany i wyjaśniany na 
posiedzeniach Komisji. 

Po udzielonych wyjaśnieniach Wójt powiedział, że pieniądze z nadwyżki będą . Chciałby 
jednak,  żeby  podział  tej  nadwyżki  na  te  elementy,  które  zwróciła  w  swojej  opinii  Komisja 
Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług były był podziałem świadomym, 
przepytanym, przemyślanym szczególnie jeżeli chodzi o agendy. Należy również przeanalizować 
wnioski sołeckie, które nie zostały uwzględnione  w projekcie budżetu  ( na wnioski pozostałych 
Komisji ). 

Przewodniczący Rady podziękował Wójtowi  za udzielone wyjaśnienia. 

– przedstawienie autopoprawek Wójta do projektu uchwały,

Wójt zwrócił się z prośbą o wniesienie do projektu budżetu poprawek wynikających tylko z 
uchwala Regionalnej Izby  Obrachunkowej , które były już omówione na posiedzeniach Komisji.
Poprawki stanowią załącznik do niniejszego protokołu. 



– dyskusja nad projektem budżetu,

Odnosząc się do Zakładu Gospodarki Odpadami radny Roman Matuszak zadał pytania:
– czy kwota 114.590,00 zł  jest kwotą proporcjonalną, którą płacą wszystkie gminy od ilości 

mieszkańców,
– czy wpłaty w następnych latach też będą skutkowały w podniesieniu wartości udziałów, 

które będzie miała gmina,
– czy środki pozyskiwane przez Zakład Gospodarki Odpadami z funduszy europejskich będą 

podnosiły  wartość  Spółki  i  czy  te  kwoty  będą  dzielone  proporcjonalnie  między  gminy 
uczestniczące w  Porozumieniu?
Zastępca Wójta odpowiedział, że pytania, z którymi radny się zwraca nie są nam jeszcze do 

końca znane. Ta uchwała, którą Rada podejmie jak również pozostałe gminy wchodzące w skład 
Porozumienia jest potrzebna do wniosku o środki unijne. Wspomniał, że ten temat był omawiany na 
posiedzeniach  Komisji,  i  była  również  propozycja  wyjazdu  radnych  do  Zakładu  Gospodarki 
Odpadami, gdzie będzie można dowiedzieć się więcej szczegółów.

Następnie Wójt poinformował, że na chwilę obecną nie jest to udział w Spółce, natomiast z 
tego co słyszał, to będziemy wspólnie udziałowcami instytucji, która będzie tym zarządzała. Jednak 
szczegóły nie są nam jeszcze, jak powiedział zastępca. W chwili obecnej zależy na tym, żeby jak 
najszybciej złożyć wniosek  o środki, a termin złożenia wniosku upływa z dniem 14 lutego. Dodał,  
że możemy być spokojni o tyle, że nie jesteśmy jedyną gminą wchodzącą w skład porozumienia, a 
jest 18 gmin. 
Radny  Roman  Matuszak  powiedział,  że  pyta  z  ostrożności  dając  przykład  zakupu  sprzętu  dla 
Szpitala Powiatowego w Jarocinie, gdzie 3 gminy w powiecie udzieliły dofinansowania , a Gmina 
Jarocin nie. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  przy  podziale  nadwyżki  budżetowej  będzie 
wnioskował o podwyżki wynagrodzeń dla pracowników Urzędu Gminy. 

Na tym dyskusje zakończono. 

– głosowanie wniesionych przez Wójta autopoprawek,

Za przyjęciem wniesionych przez Wójta poprawek, które stanowią załącznik do niniejszego 
protokołu  głosowało 15 radnych. 

– głosowanie uchwały,

Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały z przyjętymi poprawkami i za 
jej podjęciem na ustawowy stan 15 radnych , głosowało 15 radnych ( Uchwała Nr IV/17/2011 ).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady ogłosił 20 min przerwę w obradach.
W przerwie złożone zostały wiązanki kwiatów przy obelisku w Jaraczewie z okazji  62 

rocznicy wyzwolenia Jaraczewa. 

11. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  zamiaru  połączenia  Sołectw  Gola  I  i  Gola  II  w 
Sołectwo Gola.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  projekt  tej  uchwały  był  również  omawiany  na 
posiedzeniach Komisji. W związku z powyższym zwrócił się do przewodniczących poszczególnych 
Komisji o stanowisko w imieniu Komisji.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 
stycznia  br.  po  udzielonych  wyjaśnieniach  projekt  tej  uchwały  zaopiniowała  jednogłośnie 



pozytywnie. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że Komisja 

na posiedzeniu w dniu 20 stycznia br. po udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę Wójta projekt 
powyższej uchwały zaopiniowała większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  został 
omówiony na posiedzeniu Komisji w dniu 24 stycznia br.

Następnie  Wiceprzewodnicząca Rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem 
głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu ( Uchwała Nr IV/18/2011 ).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12. Uchwała  Rady  Gminy  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  dokonanie  zmiany  w  treści 
Porozumienia Międzygminnego zawartego w dniu 7 października 2008 roku w sprawie 
powierzenia  Gminie  Jarocin   przygotowanie  i  wykonanie  zadania  pn. 
„Zagospodarowanie i Nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i 
osadami ściekowymi dla gmin objętych POROZUMIENIEM wraz z budową Zakładu 
Zagospodarowania  Odpadów  Jarocin  z  siedzibą  w  Witaszyczkach  z  ewentualnymi 
punktami przeładunkowymi”.

Ponieważ projekt tej  uchwały był  omawiany na posiedzeniach Komisji   Przewodniczący 
Rady zwrócił się do przewodniczących poszczególnych Komisji o stanowisko w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że projekt tej uchwały Komisja szczegółowo przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 
25 stycznia br. i po udzielonych wyjaśnieniach został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych  poinformował,  że  po 
udzielonych wyjaśnieniach przez Zastępcę Wójta Komisja na posiedzeniu w dniu 20 stycznia br.  
projekt powyższej uchwały zaopiniowała  większością głosów pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że na posiedzeniu Komisji w dniu 24 
stycznia br. projekt tej uchwały został szczegółowo omówiony przez Zastępcę Wójta.

Projekt  uchwały  został  odczytany  przez  Wiceprzewodniczącą  Rady  i  za  jej  podjęciem 
głosowało 15 radnych ( Uchwał Nr IV/19/2011 ).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12 a. Uchwała Rady Gminy w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na rok 2011/2012.

Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  przedłożone  radnym  taryfy  zostały  omówione  na 
posiedzeniach poszczególnych Komisji. W związku z powyższym zwrócił się do przewodniczących 
o stanowisko  w imieniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 stycznia, po szczegółowej analizie wniosku o 
zatwierdzenie taryf  dla  zbiorowego zaopatrzenia w wodę i  zbiorowego odprowadzania ścieków 
projekt powyższej uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych poinformował, że wniosek 
taryfowy Komisja  przeanalizowała na posiedzeniu w dniu 20 stycznia br.  Wyjaśnień  udzielono 
również w dniu  dzisiejszym, natomiast stanowisko członkowie Komisji podejmą indywidualnie w 
głosowaniu  nad uchwałą.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poinformował,  że  proponowane  taryfy  zostały 
przedstawione na posiedzeniu Komisji w dniu 24 stycznia br. 

Wiceprzewodnicząca rady odczytała tekst projektu uchwały i za jej podjęciem głosowało 13 
radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu ( Uchwała Nr IV/20/2011).

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 



13. Informacje o pracy w organach pozagminnych.

Nie złożono żadnej informacji. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Nie udzielano odpowiedzi ponieważ nie została złożona żadna interpelacja i nie było pytań. 

15. Wolne glosy.

Przewodniczący Rady  poinformował, że otwiera dyskusje. 
Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw Socjalnych  zwrócił  się  z  prośbą  do 

przewodniczących Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego, Budżetu, Handlu i Usług i komisji 
Rewizyjnej, żeby nie zwoływać posiedzeń komisji dzień przed sesją, ponieważ Komisja Oświaty... , 
która stara się obradować zaraz po dostarczeniu materiałów nie ma możliwości zapoznania się ze 
zmianami proponowanymi przez te Komisje. 

Radny  Jacek  Kryszak  zwrócił  się  z  prośbą  do  dyrektora  Komunalnego  Zakładu 
Budżetowego o opublikowanie nowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania  ścieków w prasie  lokalnej,  a  w miarę  możliwości  dostarczenie  sołtysom przed 
zebraniami wiejskimi uzasadnienia do podwyżki cen za wodę i ścieki. 

Radny Roman Matuszak zwrócił się z pytaniem – jakie wnioski do budżetu powiatu zostały 
złożone  przez  Gminę  Jaraczewo  i  jakie  wnioski  do  budżetu  powiatu  złożyli  radni  powiatu, 
dotyczące naszej gminy , i które z nich zostały przyjęte do realizacji. 

Wójt podziękował radnym za podjętą decyzję dotyczącą podwyżki cen za wodę. Wie, że nie 
zawsze radny podejmuje łatwe decyzje. Wyraził zadowolenie, że większość radnych nie bawiła się 
w „populizm” tylko zrozumiała sytuację jaka jest. Wyjaśnił, że podwyżka została zaproponowane 
( po ustaleniach z radnymi ), ponieważ cena za wodę od kilku lat była utrzymywana na niskim 
poziomie, ale nie były też prowadzone żadne inwestycje związane z wodą. Natomiast teraz dyrektor 
Komunalnego  Zakładu  Budżetowego  zaproponował  nakłady,  które  musimy  ponieść  (  nakłady 
milionowe)  i  rada  będzie  musiała  to  rozpatrzeć  Zaznaczył,  że  ta  podwyżka  napewno  nie 
skompensuje tych nakładów. Wspomniał również, że cena wody po podwyżce będzie i tak niższa 
jak  w  gminach  ościennych  (  porównywalnych  ).Ta  podwyżka   na  10  m3  podniesie  opłatę 
mieszkańcom o 3,60 zł. 

Przewodniczący Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu,  Handlu  i  Usług 
poinformował,  iż na posiedzeniu Komisji było powiedziane,  że różnica z tytułu podwyżki ceny 
wody będzie na koniec roku dokładnie rozliczona ( przez Komisję ). Zaznaczył, że te pieniądze 
mają być przeznaczone na konkretne inwestycje nie ujęte w projekcie budżetu.

Następnie Sekretarz Gminy złożyła sprawozdanie o przetargach w okresie międzysesyjnym, 
które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radny Edmund Kowalczyk poinformował,  że   na  zebraniu  wiejskim w Parzęczewie,  w 
którym uczestniczył mieszkańcy tej miejscowości zgłaszali:

– remont zadaszenia na wiacie przystankowej przy drodze Łobzowiec - Rudunek,
– środki ze sprzedaży działki w Parzęczewie przeznaczyć na potrzeby tej miejscowości,
– ustawienie tablicy informacyjnej z numerami posesji ( na osadach),
– ustawienie barier przy rowie melioracyjnym ( na osadach),
– na jakim etapie jest sprawa drogi do stacji PKP. 

Dalej poinformował, że na tym zebraniu był również  Pan Meersschaut informując mieszkańców , 
że za kilka miesięcy zamierza rozpocząć inwestycje. Ma pewne wizje z tym, że wcześniej chciałby 
się spotkać z władzami gminy w sprawie rozbudowy świetlicy i remizy strażackiej.
 Zwrócił się też z prośbą o wkopanie  albo likwidacje  słupa telefonicznego  przy ul. Kościelnej w 
Noskowie  oraz ustawienie znaku z nazwą miejscowości przy drodze Nosków – Parzęczew, który 



od jesieni leży w rowie. 
Do radnego powiatu zwrócił się o poszerzenia mostu na drodze powiatowej w Noskowie. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Kowalczyka w sprawie  wiaty przystankowej  radny 
Roman Matuszak poinformował, iż jest przyjęte, że wszelkie naprawy będą realizowane ze środków 
sołeckich, ponieważ większość wiat była zakupiona  na prośbę sołectw. Zaznaczył, żeby jednak 
tego przestrzegać. 
Co zaś tyczy się poszerzenia mostu w Noskowie radny Matuszak wyjaśnił, że jest tam   ustawiony 
znak „Pierwszeństwo dla pojazdów nadjeżdżających z przeciwka”, z drugiej strony też jest znak , 
natomiast  kierowcy tego nie przestrzegają. 

Jeżeli chodzi o słup telefoniczny w Noskowie zastępca Wójta odpowiedział, że wystąpimy z 
odpowiednim  pismem  do  Telekomunikacji  o  jego  likwidacje.  Potwierdził  również  wypowiedz 
radnego Matuszaka  dotyczącą  oznakowania przy  moście w Noskowie. 

Odnośnie remontu dachu wiaty przystankowej zastępca Wójta poinformował, iż w Statucie 
Sołectw jest zapisane, że do obowiązków sołtysa i Rady Sołeckiej należy utrzymanie czystości i  
porządku oraz  stanu technicznego przystanku.  Wspomniał,  że  ta  wiata   została   postawiona ze 
środków sołeckich i  zdewastowana ( przez młodzież) po czym jej remont był przeprowadzony ze 
środków budżetu  gminy.  Poinformował,  że  jest  też  problem z  utrzymaniem stanu technicznego 
drugiej wiaty przystankowej w Parzęczewie ( przy krzyżu ). 

W sprawie drogi do stacji PKP  Wójt odpowiedział, że to zadanie jest ujęte w planie budżetu 
na 2011 rok.  Jest  też porozumienie z koleją, które umożliwia nam jego realizację. 

Jeżeli chodzi o inwestora, który realizuje w Parzęczewie inwestycji, to jesteśmy z nim  w 
ciągłym kontakcie ( ostatnia rozmowa telefoniczna z jego żoną w dniu wczorajszym ). Co do wizji ,  
to jesteśmy w posiadaniu jego ( naszkicowanego) projektu. W najbliższym czasie będziemy jeszcze 
rozmawiać i  dogadamy się co do koncepcji. Chodzi głównie o budowę remizy ze świetlicą. 
Wyjaśnił również, że środki ze sprzedaży działki  przeszły w nadwyżkę, natomiast świetlica  będzie 
budowana, ponieważ jest na to przyzwolenie rady. 

Następnie głos zabrał radny powiatu- Teodor Grobelny . Wracając do poprzedniej sesji gdzie 
był zgłaszany problem  z odśnieżaniem   wyjaśnił, że wszystkie drogi powiatowe ( 320 km ) zostały 
podzielone na trzy  standardy ( jesteśmy w 3, 4 i 5 standardzie). Drogi  na terenie gminy Jaraczewo 
są  w  piątym  standardzie.  Po  zasięgnięciu  informacji  od  dyrektora  Zarządu  Dróg,  w  piątym 
standardzie  czas  reagowania  po  ustaniu  opadów  śniegu  jest  do  16  godzin  i  droga  może  być 
odśnieżona tylko jednym pasem  ( z mijankami ). Ponadto Zarząd Dróg dysponuje tylko dwoma 
ciągnikami dostosowanymi do odśnieżania, natomiast pozostały sprzęt  jest wynajmowany  z  8 
różnych firm ( w drodze przetargu ) w tym 4  firmy z terenu gminy Jaraczewo ( SU i ZKR w  
Jaraczewie,  SU i  ZKR w Górze,  SU i  ZKR w Porębie  oraz firma z Panienki  –  Pan Barcik  ).  
Odśnieżanie należy zgłaszać do Zarządu Dróg .
Co do zgłaszanej wycinki krzewów, poinformował, że  w chwili obecnej te prace wykonywane są 
przy drodze Nosków- Cerekwica.  Będą również wycinane krzewy przy drodze  do Łobzowca i 
Strzyżewka. Będzie też wnioskował o wycinkę krzewów w Parzęczewie.  

Natomiast  jeżeli  chodzi  o  poszerzenie  mostu  w  Noskowie  poinformował,  że   nie  ma 
środków na realizację tego zadania. 

Odnosząc się do pytania radnego Matuszaka dotyczącego wniosków do budżetu powiatu 
odpowiedział, że na 90 wniosków, z którymi zapoznał się, to 7 wpłynęło z terenu gminy Jaraczewo 
tj.:

1) wniosek  Zespołu  Szkół  w  Rusku  na  dofinansowanie  programu  „Zdrowe  odżywianie- 
rozpatrzony pozytywnie ( dofinansowanie 350 zł ),

2) wniosek  Szkoły  Podstawowej  w  Noskowie  na  dofinansowanie  Festynu  Rodzinnego  – 
rozpatrzony pozytywnie ( dofinansowanie 550 zł ),

3) wniosek złożony przez radnego powiatu ( T. Grobelnego ) o powierzchniowe utrwalenie i 
konserwację drogi Nosków – Cerekwica Stara- Strzyżewko – nie ma gwarancji na realizacje 
tego zadania,

4) wniosek  Rady Sołeckiej  Cerekwicy Starej  o  budowę chodnika  od  posesji  p.  Klawy do 



sklepu  i  od  sklepu  do  wjazdu  do  Młodzieżowego  Ośrodka  Wychowawczego  –  będzie 
częściowo zrealizowany w ramach budowy drogi Rusko – Jaraczewo,

5) wniosek  Rady  Sołeckiej  Zalesie  o  kontynuację   budowy drogi   na  Zaleskich  Hubach- 
zadanie będzie kontynuowane  ( wspólnie z Urzędem Gminy ),

6) wniosek  Rady  Sołeckiej  Nosków  dotyczący  budowy chodnika  na  ul.  Jarocińskiej  i  ul. 
Koźmińskiej oraz czyszczenie rowów na ul. Koźmińskiej – nie ma gwarancji na budowę 
chodnika,

7) wniosek  Młodzieżowego  Ośrodka  Wychowawczego  o  budowę  chodnika   od  sklepu  do 
wjazdu do ośrodka – realizacja w ramach budowy drogi Rusko – Jaraczewo.

Wójt wspomniał, że radny powiatu p. Szczerbań zabiegał o remont drogi Góra – Zalesie- 
Osiek. Następnie wyjaśnił, że zadanie dotyczące budowy drogi w Zalesiu ( Huby ) z naszej strony 
zostało zrealizowane. Jest jeszcze wniosek mieszkańców, których posesje są oddalone od zabudowy 
zwartej,  i  uzgodniliśmy,  że  ten  odcinek  zostanie  utwardzony   gruzem  .  Natomiast  ze  strony 
Starostwa  ta droga została wykonana do skrzyżowania a chcieliśmy, żeby była zrobiona do końca 
wsi Zalesie – Huby. Umawialiśmy się też, że przyjmiemy tą drogę pod warunkiem, że Starostwo 
zrealizuje zadanie zgodnie z ustaleniami. 

Przewodniczący Rady wspomniał, że do budżetu Starostwa był również złożony wniosek 
Sołectwa  Panienka  dotyczący  sprostowania  zakrętu  przy  kościele  oraz  powierzchniowego 
utrwalenia drogi w kierunku Chwałkowa i Skoraczewa. 

Odnosząc się do wypowiedzi radnego Kowalczyka w sprawie słupa telefonicznego przy ul. 
Kościelnej w Noskowie Wójt wyjaśnił, że nie ma problemu z wkopaniem czy likwidacją tego słupa, 
problem  jest z wkopaniem przyłącza , ponieważ zmienił się operator . Ale zapewnił, że zrobimy 
wszystko, żeby ta sprawa została załatwiona.

Przewodniczący Rady prosił, żeby radni przygotowali się do zebrań wiejskich, na których 
będą przeprowadzone wybory sołtysów i Rady Sołeckich . Harmonogram zebrań radni otrzymali. 
Poparł  również  wypowiedz  przewodniczącego  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Spraw  Socjalnych 
dotyczącą niezwoływania posiedzeń Komisji dzień przed sesją. 

Na tym dyskusje zakończono 

16. Wnioski podjęte na sesji.

Nie  zgłoszono żadnych wniosków. 

17. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym 
za udział w tych obradach i o godz. 13.20 zakończył  IV Sesję Rady Gminy Jaraczewo.

Jaraczewo, dnia 31 stycznia 2010 r. 

Protokół sporządził:


